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Zprávi čky z jednání zastupitelstva obce : 
 

Dne 10. 05. 2010 : 
� ZO schválilo ZO schvaluje předloženou nabídku firmy 

VIS spol. s r.o., Na Střezině 1079, Hradec Králové na 
projekt a jeho projednání s dotčenými orgány na akci 

„České Heřmanice – kanalizace a ČOV – změna výtlaku V3“ ve výši 
15.000,- Kč bez DPH. Jedná se o prodloužení výtlaku V3 do stoky AA. 

  

� ZO schválilo předloženou nabídku firmy Alis s.r.o., Česká Lípa na 
pořízení počítačového systému KEO-X ve výši 11.500,- Kč bez DPH. 
Tímto se pořídila inovace počítačového programu KEO v administrativě 
obce (evidence obyvatel, volby). 

 

� ZO schválilo Smlouvu o dílo č. 60 – 2009 firmy JAFIS s.r.o., Litomyšl 
na zpracování jednostupňové projektové dokumentace pro ohlášení 
stavby na akci „Hospodářské sjezdy pro 15 RD České Heřmanice“ ve 
výši 21 000,- bez DPH. Jedná se o vyprojektování přístupu majitelů 
pozemků v nové zástavbě od vzniklé komunikace po jejich pozemky. 
Jelikož budou sjezdy umístěny na pozemku obce, ale i nad 
inženýrskými sítěmi jiných správců, je nutné zhotovit projektovou 
dokumentaci a následně ji projednat s příslušným stavebním úřadem. 
ZO se shodlo, aby příště projektová dokumentace pro výstavbu ZTV 
obsahovala i tyto sjezdy. Úhrada projektu byla již zahrnuta do rozpočtu 
obce pro rok 2010. 

 

� ZO schválilo nákup sekačky na údržbu veřejné zeleně ve výši 18.000,- 
Kč. Sekačka na údržbu veřejné zeleně z roku 2000 dosloužila. Oprava 
motoru by stála cca 5 až 8 tis. Kč, proto se koupí nová sekačka 
(i s funkcí mulčování), která bude předána p. Šaldovi a původní sekačka 
z roku 2006 bude předána VPP a bude se s ní ještě sekat v místní části 
Netřeby.  

 

� ZO projednávalo předání stížnosti k prošetření od pí. ředitelky ZŠ a MŠ 
Mgr. Jandové. Jedná se o stížnost zaměstnanců MŠ na chování 
ředitelky. ZO již tuto stížnost řešilo na svém jednání dne 12.4. t.r. s tím, 
že ZO využije veškeré zákonné postupy k prošetření situace v ZŠ a MŠ 
České Heřmanice. Tato stížnost byla také předána příslušnému 
odborovému orgánu. ZO navrhuje počkat na výsledek prošetření 
nadřízenými odbory a poté zvážit, zda provést kontrolu za zřizovatele 
přímo na pracovišti.  
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Dne 24. 05. 2010 : 
� ZO schválilo nejvhodnější nabídku firmy Vodovody a kanalizace 

Vysoké Mýto, s.r.o., Čelakovského 6/II, Vysoké Mýto na realizaci akce 
„České Heřmanice – kanalizace a ČOV – změna výtlaku V3“ v cenové 
výši 114.960,- Kč včetně DPH. 

  

� ZO schválilo Rozpočtové opatření č. 1/2010. Rozpočtovým opatřením 
dojde v souladu s ustanovením §16 zákona č.250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, k přesunu rozpočtových 
prostředků, aniž se změní celkový objem rozpočtu. 

 

� Starosta informoval ZO, že dne 18.5.t.r. se zúčastnil na Krajském úřadu 
v Pardubicích jednání ohledně vymezení koridorů pro umístění 
rychlostní silnice R 35 od obce Cerekvice nad Loučnou po obec 
Strakov. Bylo zasláno stanovisko, že naše obec nesouhlasí s variantou 
č.4, protože se výrazně přibližuje k místní části Netřeby a nachází se 
v blízkosti zdroje pitné vody pro obce Řídký, Sedliště, Bohuňovice 
a Netřeby. 
 

Dne 31. 05. 2010 : 
� ZO pověřilo starostu jednat s Ministerstvem školství, Pardubickým 

krajem a příslušnými institucemi ve věci možného rozdělení současné 
příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola České 
Heřmanice na dvě nové příspěvkové organizace Základní škola České 
Heřmanice a Mateřská škola České Heřmanice.  

 

� ZO potvrdilo ověření souladu Územního plánu České Heřmanice 
s Politikou územního rozvoje ČR 2008, Zásadami územního rozvoje 
Pardubického kraje v souladu s ustanovením § 54 odst. 2) zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu. 

 

� ZO rozhodlo o námitkách, v souladu s ust. § 172 odst. 5) zákona 
č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů, tak jak je 
uvedeno v odůvodnění ÚP. 

 

� ZO vydalo formou opatření obecné povahy č.1/2010 Územní plán 
České Heřmanice, jako příslušný správní orgán, ve smyslu § 6 odst. 5) 
písm. c) stavebního zákona, v souladu s ust. § 171 až 174 zákona 
č. 500/2004 Sb., ve znění pozdějších předpisů a ust. § 11 a § 23 odst. 4) 
a přílohy č. 6 vyhlášky č.500/2006 Sb., o územně analytických 
podkladech, územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence 
územně plánovací činnosti.  
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� ZO vyhodnocovalo předložené nabídky na pojištění majetku 
a odpovědnosti za škody pro naši obec. Nabídky poptávala makléřská 
společnost ADVANCIA a.s., která obec zastupovala. Celkem podalo 
nabídku 5 pojišťoven. Nejlevnější nabídka s nejlepším plněním a malou 
spoluúčastí obce byla nabídka firmy Generali Pojišťovna a.s., Praha. 
Pojistné nyní bude činit 31.033,- Kč oproti původním 46.934,- Kč. 
Tímto dojde k ročnímu snížení výdajů obce o necelých 16 tis. Kč. 

 

� Starosta informoval ZO o průběhu prací na akci „České Heřmanice – 
kanalizace a ČOV“. Je realizována stoka AA s provizorní úpravou 
povrchů. Dle podmínek SÚS Pa kraje mají být provedeny finální úpravy 
asfaltů do jednoho roku po realizaci. Vzhledem k tomu, že akce má být 
zkolaudována do 31.12.2010 je domluveno s SÚS Pa kraje a EVT 
Stavby s.r.o. provádění finálních úprav na měsíc září a tím je zapotřebí 
posunout termín dokončení stavby z 31.5. t.r. na 30.9.2010. Po změně 
projektu je nutné nově odkanalizovat čp. 48 do nové stoky AA (finanční 
dar obce na kanalizační přípojku). Před připojením na novou kanalizaci 
bude dobré původní kanalizaci v úseku knihovna až k čp. 66, od čp. 66 
po tělocvičnu a fotbalové hřiště (cca 220 bm = 25 až 30 tis. Kč) vyčistit 
a prohlédnout popřípadě vytýčit. Důvodem čištění a zmonitorování 
stavu je budoucí vypouštění nepředčištěných odpadních vod od 
nemovitostí do stávající kanalizace, ve které tekly pouze předčištěné 
vody. ZO souhlasí s čištěním a monitoringem kanalizace v daných 
úsecích. Dále ZO jednalo o technickém zhodnocení vodohospodářského 
majetku „Kanalizace a ČOV České Heřmanice“, který provozuje firma 
Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto, s.r.o. Jedná se o „Dodávku 
a montáž stahování plovoucích nečistot ze separace na ČOV České 
Heřmanice“ a „Dodávku a montáž radiového přenosu na ČOV České 
Heřmanice“ v cenové výši 93.994,- Kč bez DPH. Dle provozovatelské 
smlouvy č.1/2009 je k technickému zhodnocení vyžadován souhlas 
vlastníka vodohospodářského majetku. 

 

�  ZO schválilo nákup daru do tomboly na sportovní odpoledne 
Mikroregionu Vysokomýtsko ve výši 1.000,- Kč a dále schválilo 
příspěvek pro každého startujícího v družstvu obce České Heřmanice ve 
výši 200,- Kč. 

 

� ZO schválilo ceník sečení mulčovací sekačkou GRILLO v případě 
zájmu obyvatel či jiných obcí a firem: do 100 m2 za 0,80 Kč/m2, od 
100 m2 do 500 m2 za 0,60 Kč/m2, od 500 m2 do 1.000 m2 za 0,40 
Kč/m2 a nad 1.000 m2 za 0,30 Kč/m2 
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Dne 21. 06. 2010 : 
� ZO vzalo na vědomí závěry veřejnosprávní kontroly provedené 

Ing. Z. Přibylovou a kontroly Oblastního inspektorátu práce pro 
Královéhradecký a Pardubický kraj v PO Základní škola a Mateřská 
škola České Heřmanice a pověřuje starostu oslovit právní kanceláře či 
právníky k zastupování obce v oblasti školství. 

 

� Starosta informoval ZO o akci „Revitalizace veřejných prostor České 
Heřmanice“. Jedná se o kompletní revitalizaci zeleně v obci 
a přístupových chodníků k veřejným prostranstvím v obci, oživení 
centra a přilehlých prostor, úprava pomníku a jeho okolí, doplnění 
těchto prostor o patřičné osvětlení a mobiliáře (lavičky, odpadkové koše 
atd.), pořízení komunální techniky v souvislosti s údržbou nově vzniklé 
veřejné zeleně v obci. Při přípravě této akce bylo uvažováno o podání 
žádosti o dotaci z operačního programu ROP NUTS II Severovýchod 
oblast podpory 2.3. Rozvoj venkova. Zde již nebudou vyhlášeny žádné 
výzvy, protože finanční prostředky určené do této oblasti podpory jsou 
vyčerpány. Vzhledem k této skutečnosti navrhuje starosta z tohoto 
projektu vyjmout revitalizaci zeleně (Revitalizace obce České 
Heřmanice), protože na toto je možné žádat z Operačního programu 
životní prostředí (OPŽP). ZO souhlasí. Tímto dojde k úpravě stávající 
smlouvy o dílo s firmou JAFIS, Litomyšl dodatkem č.1 (zmenší se 
objem prací) a bude podepsána nová smlouva na akci. Celkové výdaje 
na akci „Revitalizace obce České Heřmanice“ jsou 1.971.527,- Kč. Z 
toho způsobilé výdaje činí 1.946.945,- Kč, dotace by mohla činit: 
1.362.861,- Kč (70%) a podíl obce 584.084,- Kč. Nezpůsobilé výdaje ve 
výši 24.582,- Kč bude muset také uhradit obec. 

 

� ZO schválilo předloženou Smlouvu o dílo č. 8-2010 „Revitalizace obce 
České Heřmanice“ mezi Obcí České Heřmanice a firmou JAFIS s.r.o., 
Litomyšl na zpracování projektové dokumentace ve výši 60.000,- Kč 
bez DPH. 

 

� ZO schválilo předloženou Smlouvu o dílo č. 2010013 mezi Obcí České 
Heřmanice a firmou Renáta Ulmannová - Consulting Pro, Libchavy na 
zpracování žádosti o poskytnutí podpory z Operačního programu 
Životní prostředí na akci „Revitalizace obce České Heřmanice“ ve výši 
20.000,- Kč bez DPH. 
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� ZO schválilo předložené Směrnice obce č. 3/2010 o evidenci majetku, 
Směrnici č. 4/2010 o inventarizaci a Směrnici č. 5/2010 o oběhu 
účetních dokladů. 

 

� ZO opětovně jednalo o akci „Výměna střešní krytiny na budově č.p. 75 
v Českých Heřmanicích“, na kterou žádala obec dotaci z POV 
Pardubického kraje na letošní rok. Starosta informoval ZO, že daňové 
příjmy obce zatím nelze odhadnout a na kofinancování této akce má 
obec v rozpočtu připraveno 150.000,- Kč. Vzhledem k tomu, že obec 
realizuje velkou investiční akci „České Heřmanice – kanalizace a ČOV“ 
do konce září a ještě bude financovat bez dotace 2 stoky, které nebyly 
do letošního rozpočtu zahrnuty, bylo by rozumné zatím nerealizovat 
výměnu krytiny na čp. 75. ZO navrhuje se k této akci vrátit na 
srpnovém ZO, do kterého starosta připraví stručný přehled, jak se 
vyvíjejí příjmy a výdaje obce do konce července a zda je možné tuto 
akci zrealizovat v tomto roce. 

 

� ZO schválilo příspěvek ve výši 1.000,- Kč Spolku přátel Růžového 
paloučku se sídlem v Újezdci na zajištění slavnosti na Růžovém 
paloučku dne 4.7.2010. 

 

� Starosta informoval ZO o opravě elektromagnetické spojky na sečení 
u mulčovací sekačky GRILLO ve výši cca 12.000,- Kč. Záruční doba na 
tento stroj vypršela před jedním rokem. V rozpočtu obce se nepočítalo 
s tak velkou opravou. Po diskusi ZO souhlasilo s opravou, protože 
sečení křovinořezem je pro obec dražší (hrabání a odvoz trávy) 
a celkově pomalejší. 

 
- pe - 

 
 
 
 

Společenská kronika 
 
V měsíci červnu zemřela:               Libuše Jůvová 
 
 

Čest její památce 
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Informace z obecního úřadu : 

 
 

 

� UPOZORNĚNÍ  – místní poplatek za provoz systému shromaždování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
zůstává pro rok 2010 ve výši 360,- Kč. Poplatek je splatný ve dvou 
stejných splátkách, vždy nejpozději do 28. února a do 30. září, nebo je 
splatný jednorázově nejpozději do 30. června.  

 
� SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU – tímto informujeme občany, že 

dne 13.10. proběhne sběr nebezpečného odpadu. Více informací 
naleznete v přiloženém letáku. 
 

� Zastupitelé obce Vás zvou na jednání ZO, které se bude konat 
v pondělí 04. 10. 2010 od 19 hodin v místním pohostinství. Návrh 
programu : 1. Schválení programu, 2. Zpráva o činnosti ZO od 
jednání ze dne 29.03.10 (P.Eliáš), 3. Informace ke kanalizaci 
a ČOV (Ing.F.Zima), 4. Pardubický kraj (Ing.P.Šilar), 5. POLICIE 
ČR (pprap. Martin Holub), 6. Různé, 7. Závěr . Program je pouze 
informativní. Bude upřesněn a zveřejněn na úřední desce a místním 
rozhlasem.   

 
� VOLBY do zastupitelstva obce a 1/3 Senátu PČR se uskuteční dne 

15. října od 14,00 hod. do 22,00 hod. a 16. října od 8,00 hod. do 
14,00 hod. v předsálí kulturního domu v Českých Heřmanicích. 
Případné druhé kolo voleb do 1/3 Senátu PČR se uskuteční 22. října od 
14,00 hod. do 22,00 hod. a 23. října od 8,00 hod. do 14,00 hod. ve 
stejné volební místnosti.  

 
� PRONÁJEM BYTU  - obec nabízí od listopadu 2010 k pronájmu byt 

č.1 (bývalá spořitelna) v budově OÚ v Českých Heřmanicích. Cena 
35,- Kč/m2. Zájemci získají informace na Obecním úřadě v Českých 
Heřmanicích, nebo na tel. 465 549 516, mob. 721 860 315. Žádosti 
o pronájem zasílejte do 8. října 2010 do 12,00 hodin na OÚ České 
Heřmanice čp. 75, PSČ 565 52           
   

-pe-                
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Vážení čtenáři  „Heřmánku“ 
V posledních měsících jsem byl několikrát na návštěvě vaší obce. Pracovně 
i soukromně.  
Jako návštěvník sleduji pečlivě, jak se postupně daří vaši obec zvelebovat a jak 
zejména střed obce získává na kráse a účelnosti. Vždyť vybudovat sítě pro rodinné 
domky, pustit se do výstavby kanalizace a čističky odpadních vod, obnovovat 
komunikace, to jsou velká díla. Navíc i nový areál pro sport je ukázkový. Vím 
i o dalších projektech, které chystáte a připravujete. 
Skládám poklonu vašemu zastupitelstvu a panu starostovi - mému kolegovi, že 
dokážete shánět finanční prostředky a hlavně máte elán stále něco vylepšovat.   
Již více jak osm let jako krajský radní usiluji a podporuji, právě takové akce 
a projekty, které jsou pro každou byť sebemenší obec přínosem. Umí ji především 
stmelovat a následně vést k hrdosti na místo kde žijeme… Vím o problémech, kdy 
jsme společně zajišťovaly finance na vaší kanalizaci, to vše vzniklo za finanční 
podpory kraje. Rád bych zmínil pomoc při vybavení vaší zásahové jednotky hasičů. 
I tam je vidět kus dobré spolupráce.  
Za nedlouho budou komunální volby a při této příležitosti bych Vám chtěl doporučit 
do dalšího období celé vaše zastupitelstvo v čele se starostou, protože si v porovnání 
s vedením ostatních obcí nevedli vůbec špatně. Zvolte a podpořte ty, kteří pro obec 
něco skutečně dělají. Dobře se starají o svoji obec a spoluobčany. Věřte, že jejich 
situace není vůbec jednoduchá a slova uznání, přestože si je zaslouží, slyší málokdy. 
Troufám  si připomenout, že ve stejný říjnový termín budou i volby do Senátu, kde se 
budu  ucházet o vaši přízeň s vědomím, že každá obec potřebuje podporu nejenom 
místních zastupitelů, podanou ruku z kraje (tak jako dosud), ale rovněž zastání 
 v senátorských lavicích. Tuto službu bych Vám chtěl v nastávajícím období 
nabídnout a věřím, že ji s důvěrou přijmete. 
                   

  Zdraví Vás Petr Šilar, krajský radní a kandidát na senátora 
      
 



 - 10 - 

 Nový školní rok ve školce i ve škole 
 

Blíží se začátek podzimu. Září je letos chladné. Dokonce už v druhé 
polovině prázdnin jsme se moc neohřáli. Sluníčko se schovalo za mraky, 
zapršelo a my jsme se místo na koupaliště vydali většinou do lesa. Tam nás 
větve stromů ochránily před častými dešťovými přeháňkami. S košíkem 
v ruce jsme brouzdali lesem, mlsali poslední zbytky borůvek a hledali 
houby. Bohužel stejně, jak poklesla teplota, i atmosféra ve škole se 
ochladila.  

Zřizovatel školy Obecní úřad České Heřmanice plánuje zásadní 
organizační změny. Jedná se o rozdělení stávající organizace  na dvě 
samostatné – tedy jeden právní subjekt pro mateřskou školu a školní 
jídelnu a druhý právní subjekt pro základní školu a školní družinu. 
Bohužel tyto změny budou mít kromě jiného za následek  i výrazné 
omezení kapacity poskytovaných služeb. Týká se to snížení počtu míst pro 
děti v mateřské školce ze stávajících 26 na 23 míst. Ještě větší pak bude 
snížení kapacity školní družiny z více než 40 míst na pouhých 25. Nově 
vznikající subjekty musí splňovat jiné hygienické normy než subjekt, který 
má svou kapacitu schválenou již z dřívějších let. Dále se jedná o přesunu 
školní družiny do jedné z učeben v souvislosti s tím, že obec plánuje           
i v dalších letech základní školu jako jednotřídku. Vzhledem k tomu, že 
celou situaci nemohu ovlivnit, není na místě se k ní vyjadřovat. 

Jako každý rok jsme se všichni těšili na naše děti a ve škole i ve školce 
jsme se pečlivě připravovali. Školní rok 2010/2011 jsme zahájili 
slavnostně 1. září za přítomnosti našeho pana starosty i rodičů. 

V mateřské škole mezi své kamarády přijali tři nové děti - Míšu Jeřábka, 
Julinku Říhovou a Romanku Vašíčkovou.  Po odchodu dvou předškoláků 
do první třídy je ve školce nyní 24 zapsaných dětí. O umístění ve školce 
projevili zájem ještě jiní rodiče, ale ti byli s ohledem na výše uvedenou 
skutečnost vedoucí učitelkou MŠ odmítnuti. Z hlediska zaměstnanců 
zůstává obsazení mateřské školy beze změn.  

Pro děti je již v září připravena v MŠ ve Sloupnici pohádka „ Dlouhý, 
Široký a Bystrozraký“. Ta jako první zahájí letošní  řadu pohádkových 
vystoupení. Na některá z nich se mohou těšit i školáci. K pravidelným 
akcím MŠ, které paní učitelky spolu s dětmi v průběhu roku připravují 
patří i vítání nových občánků Českých Heřmanic Nejbližší je plánováno na 
26. září. 

Základní škola letos s pohádkou „O perníkovou chaloupce“ slavnostně 
přivítala tři nové prvňáčky – Aničku Bednářovou, Románka Štancla 
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a Ráďu Voleského. Všichni spolu s rodiči úspěšně vykročili na cestu 
školáků.  Do šestých tříd ve Sloupnici, v Litomyšli a ve Vysokém Mýtě 
postoupil početně nejsilnější ročník posledních let. Protože současně 
přestoupili další žáci na školu do Sloupnice a do Zálší, nutně došlo opět po 
šesti letech k otevření pouze jedné třídy s prvním, druhým a třetím 
ročníkem. Zbývajícím žákům jsme museli doporučit postup do čtvrtého 
a pátého ročníku na jinou školu. Po odchodu na vlastní žádost paní 
učitelky Jaroslavy Kafkové bylo vypsáno výběrové řízení. Ze všech 
uchazeček byla nejúspěšnější paní učitelka Irena Vyčítalová. Pro žáky je 
tedy ve všech předmětech zajištěna plně kvalifikovaná výuka. Jak se stalo 
už pravidlem, každý měsíc bude jeden den podle našeho ŠVP  věnován 
projektu. V září to bude „Putování naší vlastí“ a v říjnu již tradiční 
„Drakiáda“. S podrobnějšími informacemi pro celý školní rok se budete 
mít možnost seznámit na našich internetových stránkách. 

S rodiči školáků se setkáme 16. září na první schůzce, kde jedním 
z bodů programu bude i volba nových členů školské rady, kteří v ní budou 
zastupovat rodiče a pedagogy.  

Na závěr bych chtěla ještě popřát všem více slunce na obloze i v duši. 
Našim školkáčkům i školáčkům samé pěkné zážitky na jejich cestách 
s kamarády za poznáním a dospělým pak hodně úspěchů a příjemný pocit 
z dobře vykonané práce.                                       

J.J. 
 
 
 
 
 
    Dle plánu preventivně výchovné činnosti na úseku požární ochrany pro 
rok 2010 obec zveřejňuje v Heřmánku 3/2010 následující článek: 
 

CO BYCHOM M ĚLI V ĚDĚT O KOMÍNECH  
 

Boty vyšetřovatele zanechávají hluboké otisky ve vodou rozmočeném 
popelu na podlaze toho, co bylo ještě před několika hodinami výstavním 
rodinným domkem. Ohořelé stěny, propadlý strop, z trosek nábytku se dá 
jen stěží určit, co byla čalouněná souprava a co šatnová skříň. Žár změnil 
dokonce i stylová kamna na tvar jakoby navržený výstředním sochařem. 
 

Zeptáme-li se, co bylo příčinou tohoto požáru, odpoví vyšetřovatel 
pohledem ke kamnům. Téměř půlmilionovou hodnotu má na svědomí 
chybné připojení topidla ke komínu. Zdá se vám tento úvod trochu 
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chmurný, ale dobře poslouží k tomu, abychom si připomenuli některé 
zásady požární bezpečnosti, bránící tomu, aby nás nestihl podobný osud. 
A to jistě stojí za chvilku pozornosti. 
 

Již víme, že používání amatérsky vyrobených topidel je nepřípustné, 
ušetříme si tedy své kutilské vlohy pro bezpečnější příležitost a zvolíme 
některé z tovární, zkouškami ověřené výroby. Při jeho zapojování budeme 
dbát na to, že kouřovod nesmí být delší než tři metry a přesáhne´-li jeho 
délka 2 m, musí být pevně zakotven ve stěně, aby se zabránilo jeho 
vypadnutí. Tomu brání i sesazení jednotlivých dílů proti směru úniku 
spalin. Nemusíme snad ani dodávat, že improvizovaný, špatně pospojený 
kouřovod z dílů nestejného průměru se postará o požár stejně dobře jako 
najatý žhář. Otvory do komínového tělesa, takzvané sopouchy, je třeba 
opatřit keramickou vložkou nebo zděří stejného průměru jako mají 
kouřovody. Pokud se rozhodneme po skončení topného období topné 
těleso uklidit, třebas z prostorových důvodů, je nutno komínový otvor 
uzavřít nehořlavou ucpávkou, nejlépe však plechovým víkem patřičných 
rozměrů. Nikdy nepoužijeme pro tento účel papír nebo jiný hořlavý 
materiál. 
 

A co vlastní komínové těleso? Musí mít kompaktní nepoškozené zdivo, 
musí být v každém případě omítnuto a obíleno – to platí i pro půdní 
prostory. Účelem není mít snad nejhezčí komín, ale pouze takováto úprava 
zajistí dokonalou neprostupnost vůči spalinám a přílišnému žáru. Právní 
předpis také předepisuje jednoznačně provedení vymetacích a vybíracích 
otvorů. Musí být opatřeny dvojitými plechovými nebo betonovými dvířky, 
nepoškozenými a dostatečně těsnými. 
K péči o komíny patří i jejich pravidelné čistění, které má význam nejen 
pro zachování požární bezpečnosti, ale i pro dokonalé využití topného 
média. Čistění komínů svěříme vždy odborné firmě, která případně 
rozhodne o dalších potřebných opatřeních pro bezpečný a úsporný provoz. 
 

Zajímá vás, jak dopadl postižený majitel ze začátku našeho povídání? 
Špatně. Vyšetřování místa požáru jednoznačně prokázalo, že požár vznikl 
od kouřovodu vypadlého přímo na textilní tapetu, použitou při úpravě stěn. 
Kromě toho, že ušetřil za pojistné a bude si hradit škodu sám, čeká jej ještě 
právní postih, protože došlo i k poškození sousedních objektů v řadové 
výstavbě. Doufáme, že tato negativní zkušenost poučí i vás. 

 

                          -pe- 
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Netřebské řádky 
 
Životní jubileum   
18. července oslavil své kulaté 70. narozeniny náš milý soused p. Bohumil 
Dočkal. Tímto mu za všechny přeji ještě jednou vše nejlepší a hodně, 
hodně zdravíčka!   
 

Přeji Vám hodně zdravíčka,                       
ať  růžová máte svá líčka, 
úsměv ať zdobí Vaši tvář,  
vždyť mračit se není nač. 
 

Zamilovaný buďte stále,  
Miluška vypadá mladě, 
lásku svou vidíte v jejích očích,  
Až někdy budete mít chmury,  
zajděte třeba do naší haly, 
se sousedy po pivku dejte,  
nudit se s námi nebudete. 
 

Tak Vám přeji pane Dočkal, 
abyste se stovky dočkal,  
a až k ránu z oslavy půjdem, 
možná si i tykat budem. 

Jubilant se svoji 
manželkou 
Miluškou 



 - 14 - 

Malá kopaná   
  

Sportovní klub Netřeby 14. srpna pořádal na hřišti již 3.ročník Prase-cupu 
v mini kopané. Zúčastnilo se pět mužstev.  Na prvním místě se umístilo 
mužstvo DUTOŠVARC složeno převážně z dorostenců našich chalupářů, 
druhé místo obsadilo mužstvo Sedliště, třetí skončili architekti z Prahy 
a bramborová pozice patřila traktoristům z Tisové. Přes veškeré nasazení 
našeho brankáře Bódi, který se v zájmu obrany nešťastně zranil, skončili 
naši muži na místě posledním. Hrálo se o krásné keramické poháry, které 
pro nás s láskou „upekl“ náš soused MLHA Michal Plíhal.  

Odpoledne jsme si to my ženy rozdali na hřišti s našimi protějšky 
a samozřejmě zvítězily. Jelikož se s tímto utkáním již dopředu nepočítalo, 
určitě nám naši muži pohár dodatečně dodají.  
Tak tedy sportu zdar a příštímu ročníku nazdar!  
 

 
 
 
 
 
 
Rekonvalescence   
zraněného brankáře  
domácího týmu Bódi 
Dočkala po utkání 
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Vítězný tým z leva 
nahoře: Brychta 
Martin, Brychta 
Michal, Žukovský 
Petr, Stříteský 
Martin,  dolní 
řada: Jílek Jakub, 
Kolář Michal, 
Dočkal Martin,  
Brychta Ondřej 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Netřebští muži -  poražený tým svými protějšky 
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Vidíte jak nás ta porážka našich chlapů těší... 

 
 
 
Opékání prasat  
    

Poslední víkend o prázdninách patřil již tradičně opékání prasat s večerní 
zábavou se skupinou Vepřo-Knedlo-Zelo. Nechyběli ani domácí koláčky, 
po nichž se jen zaprášilo. Přestože nám ze začátku počasí moc nepřálo, 
účast byla hojná a tancovalo se až do tří hodin. V neděli jsme pak společně 
poobědvali grilovaná kuřata a polévku s játrovými knedlíčky a domácími 
nudlemi, která nesmí u nedělního oběda chybět. Děkujeme ženám, které 
polévku nám vařily, L.Bečičkovi za křupavé masíčko a všem ostatním 
u prodeje masa,kořalky, piva, masa, vstupenek,pečení koláčků…  
 

Prázdniny jsou za námi a bude tu podzim. Nynější teploty nás donutili, 
poklidit v kotelnách a opět roztopit, aby nám doma bylo příjemně. Snad 
ještě přijde ono „babí léto“ a trochu se ohřejeme, než vše zasypou ty tuny 
sněhu.  Přeji Vám krásný podzim.  

- do -                                                      
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Pouť – Chlumek v Luži 
 

Podobně, jako v minulých letech jsme ze svatojakubské farnosti vyrazili 
na pěší pouť. Porovnáním s minulými roky jsme byli, co do vzdálenosti, 
jen na drobné procházce. Cílem letošního putování byl Chlumek u Luže 
s již téměř opraveným mariánským kostelem. 

 
V kaňonu Pivnického potoka..... 

 
    Krátké víkendové putování jsme zahájili v pátek 13.8. po práci cestou 
z Českých Heřmanic přes Cerekvici a Příluku do Nových Hradů, kde jsme 
v „podzámčí“ přenocovali. Večerní návštěva vyhlášené restaurace Polanka 
a noční prohlídka osvětlených zámeckých zahrad byly odměnou za 
propocená trička z cesty v předbouřkově dusné atmosféře. 
Bohatá snídaně od paní domácí nás motivovala k rychlému výdeji energie 
na další cestě. Jelikož z Nových Hradů do Luže není až tak daleko, 
dovolili jsme si dvě odbočky z cesty. Nejprve jsme zašli navštívit skalní 
Betlém kousek od Polanky a poté jsme si prohlédli přírodní památku 
Pivnice s romantickým kaňonem Pivnického potoka, který v měkkých 
pískovcích a opuce staletími vyhloubil nejrůznější jeskyňky, vodopády, 
strmé stěny apod. Další cesta pokračovala přes obec Bílý Kůň do Luže, 
kde jsme si navečer užili pohodu lázeňského městečka. 
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Průčelí kostela a schodiště plné poutníků  
 
 
 V neděli ráno jsme se sešli s několika stovkami dalších poutníků na 
„okurkové“ pouti na Chlumku u Panny Marie Pomocné. Tento dlouhodobě 
opravovaný poutní kostel je architektonickým a urbanistickým skvostem 
našeho kraje. Raně barokní stavba láká k návštěvě nejen věřící, ale 
i milovníky umění pro svoji stavební preciznost, nádherné  začlenění 
v krajině i výzdobu interiéru s vzácným  (nejen umělecky) obrazem 
P. Marie Pomocné – kopie obrazu L. Cranacha z Insbrucku.   
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Letošní „torzo“ našich poutníků 

 
 
 
 
 
 
Návštěvu tohoto skvostu doporučujeme na všechny způsoby – pěšky, na 
kolech – dvou či čtyřech, poutnicky či turisticky.  Stojí to za to ! 

 
 jc, mc 
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Krize! 
 

„ ...to, čemu jsme zvykli říkat krize, je jiné jméno pro mravní bídu. Mravní 
bída je příčina, hospodářský úpadek je následek.  V naší zemi je mnoho 
lidí, kteří si myslí, že hospodářský úpadek je možné sanovat penězi. 
Hrozím se důsledku tohoto omylu. V postavení v němž se nacházíme, 
nepotřebujeme žádných geniálních obratů a kombinací. Potřebujeme 
mravní stanoviska k lidem, k práci a veřejnému majetku...“ 
 

 Tato slova nejsou citací nějakého současného pesimistického 
moralisty ani odborového předáka.  Na sklonku hospodářské krize v roce 
1932 je pronesl jeden z nejúspěšnějších podnikatelů minulého století 
Tomáš Baťa. Téměř po 80 letech kolují elektronickou poštou a věrně 
vypovídají o koloběhu dějin.  Ještě nedávno jsme byli ujišťováni předními 
českými ekonomy, že finanční natož hospodářská krize se nás nedotkne 
nebo jen velmi okrajově. Dnes každý občan ví i bez ekonomů, že jsme 
v krizi až po uši. Korupce, tunely, podvody, šikana a soudní pře jsou 
nejčastějšími informacemi zpravodajských stanic. Stejné rozhlasové 
a televizní stanice nám ale namlouvají, že naše směřování je správné, 
moderní a nejlepší. 
 Neztratil se z našeho života příslovečný selský rozum? Zamysleme 
se nad úvodními slovy a posuďme, jestli naše stanoviska k lidem, práci 
a majetku nejsou  sobecká. 

 jc 
  
 
 
 
 

ZPRÁVI ČKA OD HASI ČŮ 
 

4. září se na místním hřišti uskutečnilo tradiční opékání krůt, kterým se 
loučíme s prázdninami a potažmo i s létem. I počasí tomu nasvědčovalo. 
Naštěstí dopolední déšť vystřídalo odpolední sluníčko a tak možná i díky 
tomu se na hřišti sešlo poměrně dost lidiček, které si doufám pochutnali na 
dobrém masíčku. K dobré náladě přispěla i hudba, kterou nám pouštěl 
Fanda Vacek.  

- jk - 
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Proč letos čápi nevyvedli mladé ...? 
 

    Tak to byla nejčastější otázka položená kolemjdoucími spoluobčany, 
nebo i náhodnými návštěvníky naší obce, které zajímá život čápů v naší 
lokalitě. 
    Jarní návrat páru na hnízdo vůbec nenasvědčoval nějakým mimořádným 
situacím, i když je pravda, že byl jedním z posledních, v porovnání 
s okolními hnízdišti. Následovala obvyklá procedura kontroly hnízda, jeho 
vylepšení různým materiálem, vystýlka a následné páření se snůškou 
vajec. Kolik jich bylo vlastně sneseno, to je vždy otázka, protože do 
hnízda z našich pozorovacích míst není vidět, i když je hnízdo poměrně 
mělké. Vše probíhalo podle každoročního scénáře až do přelomu května 
a června, kdy jak si všichni pamatujeme, došlo k prudké změně počasí. 
Krásné, skoro již letní počasí najednou vystřídalo období přívalových 
dešťů a nízké teploty. V tomto období se z vajec vyklubali první mláďata 
a jak jsme později zjistili, byla dvě. Bohužel oba rodiče promočení „na 
kůži“ nebyli schopni dostatečně zahřívat čerstvě narozená čápata a ta 
s největší pravděpodobností na následky podchlazení uhynula. Dle 
informací ornitologů tímto stavem bylo na našem území postiženo více jak 
jedna třetina hnízdišť! A jak víme, že byla dvě? Tak to první našli 
pracovnice Lisovny na dvoře a to druhé, s odstupem pár dnů, jsme našli 
pod střechou vedle chodníku. 
   Po této nešťastné události se ještě několik dní oba rodiče zdržovali na 
hnízdě, nebo v jeho blízkosti a protože je nevázaly žádné rodičovské 
povinnosti, tak následně hnízdo opustili. 
   To nejzajímavější se začalo dít začátkem srpna. Na hnízdo se nastěhoval 
postupně pár mladých čápů a začaly se dít procedury z jarních měsíců 
včetně páření. Z počátku to byly spíše pokusy o páření. Tyto procedury se 
vlastně odehrávaly v době, kdy již postupně letošní mláďata pomýšlela na 
odlet do jižních krajin, nebo jej i realizovala. Musíme se přiznat, že jsme 
hnízdu zvýšili pozornost, zda nezačnou snůšku s následným sezením. 
Naštěstí se tak nestalo a 4. září jsme je na hnízdě viděli poslední den. 
V neděli 5. září jsem při létání nad Vysočinou potkal osm čápů kroužících 
ve stoupavém proudu zhruba v tisíci metrech nad zemí. Byli mezi něma  
snad i ti od nás?  Tak šťastnou cestu do zimoviště a šťastný návrat na jaře! 
 

- jr - 
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ROZPIS UTKÁNÍ OP II. TŘÍDY MUŽI PODZIM 2010 

 

 

1. KOLO NEDĚLE 
8. 8. 10 

OD 
16:00 HOD Č.H. – TĚCHONÍN   :   

2. KOLO NEDĚLE 
15. 8. 10 

OD 
16:00 HOD D. DOBROUČ - Č.H. : 

ODJEZD 
14:45 HOD AUTA  

3. 
KOLO 

NEDĚLE 
22. 8. 10 

OD 
16:00 HOD Č.H. – SRUBY :   

4. 
KOLO 

SOBOTA 
28. 8. 10 

OD 
17:00 HOD D. ČERMNÁ - Č.H. : 

ODJEZD 
14:45 HOD AUTA 

5. 
KOLO 

NEDĚLE 
5. 9. 10 

OD 
16:00 HOD. 

Č.H. –  
KRÁLÍKY (Č.V.) B :   

6. 
KOLO 

NEDĚLE 
12. 9. 10 

OD 
10:00 HOD DOBŘÍKOV B - Č.H. : 

ODJEZD 

9:15 HOD AUTA  

7. 
KOLO 

NEDĚLE 
19. 9. 10 

OD 
16:00  HOD Č.H. - ŘETOVÁ :   

8. 
KOLO 

NEDĚLE 
26. 9. 10 

OD 
16:30 HOD 

JABLONNÉ n. O.        
- Č.H. 

: ODJEZD 
15:15 HOD AUTA  

13.KOL
O 

ÚTERÝ 
28. 9. 10 

OD 
16:00 HOD 

Č.H. - 
ALBRECHTICE :   

9. 
KOLO 

NEDĚLE 
3. 10. 10 

OD 
16:00  HOD Č.H. - SOPOTNICE  :   

10.KOL
O 

SOBOTA 
9. 10. 10 

OD 
16:00 HOD LIBCHAVY - Č.H. : 

ODJEZD 

15:00 HOD AUTA 

11. 
KOLO 

NEDĚLE 
17. 10. 10 

OD 
15:30 HOD Č.H. - TATENICE :   

12. 
KOLO 

NEDĚLE 
24. 10. 10 

OD 
15:30 HOD 

BRANDÝS n. O. 

- Č.H. 
: 

ODJEZD 

14:45 HOD AUTA  

14.KOL
O 

SOBOTA 
30.10.10 

OD 
14:30 HOD TĚCHONÍN - Č.H. : 

ODJEZD 

13:15 HOD AUTA 



 - 23 - 

7. Mikulášský pinec cup 
 
 
 
Dovolujeme si Vás pozvat  na 7. ročník Mikulášského pinec cupu, 

 

který se koná  4. 12. 2010  od 13,00 hodin 
 

ve společenském sále 
 

v  Českých Heřmanicích. 
 
 

(registrace hráčů od 12,30 hod) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Přihlášky je možné podávat   do 25.11 2010 
 
Telefonicky, nebo pomocí sms na tel. 777 596 663. 
 

E-mail:   m.sobel@email.cz 
 

Dále pak osobně u p. Sobela 
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